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Γ1. ΓΡΑΜΜΑΤΙΚΗ 

ΠΑΘΗΤΙΚΟΙ ΧΡΟΝΟΙ ΦΩΝΗΕΝΤΟΛΗΚΤΩΝ ΚΑΙ ΑΦΩΝΟΛΗΚΤΩΝ ΡΗΜΑΤΩΝ 

Στην παθητική διάθεση τα ρήματα έχουν τις ίδιες καταλήξεις που έχουν και στη μέση σε όλους τους 
χρόνους, εκτός από τον μέλλοντα και τον αόριστο. 

Ο παθητικός μέλλοντας σχηματίζεται με τις καταλήξεις του μέσου μέλλοντα, αφού προστεθεί το 
πρόσφυμα ‐θη‐, λύ‐σομαι → λυ‐θή‐σομαι, σώσομαι → σω ‐θή‐σομαι, και κλίνεται ως εξής: 

 
ΟΡΙΣΤΙΚΗ  ΥΠΟΤΑΚΤΙΚΗ  ΕΥΚΤΙΚΗ  ΠΡΟΣΤΑΚΤΙΚΗ ΑΠΑΡΕΜΦΑΤΟ   ΜΕΤΟΧΗ 

λυ‐θή‐σομαι 
λυ‐θή‐σῃ 
(ή ‐σει)  
λυ‐θή‐ σεται 
λυ‐θη‐σόμεθα 
λυ‐θή‐ σεσθε 
λυ‐θή‐ σονται 
 

  λυ‐θη‐σοίμην 
λυ‐θή‐ σοιο 

 λυ‐θή‐σοιτο 
λυ‐θη‐σοίμεθα 
λυ‐ θή‐σοισθε   
λυ‐θή‐σοιντο 

  λυ‐θή‐σεσθαι  λυ‐θη‐σόμενος 

λυ‐θη‐σομένη 

λυ‐θη‐σόμενον 

 

 
 
Ο παθητικός αόριστος σχηματίζεται επίσης με την προσθήκη του προσφύματος  ‐θη‐ στις καταλήξεις 

του, και κλίνεται ως εξής: 
 

ΟΡΙΣΤΙΚΗ  ΥΠΟΤΑΚΤΙΚΗ  ΕΥΚΤΙΚΗ  ΠΡΟΣΤΑΚΤΙΚΗ ΑΠΑΡΕΜΦΑΤΟ  ΜΕΤΟΧΗ 

ἐ‐λύ‐θην  
ἐ‐λύ‐θης  
ἐ‐λύ‐θη 

ἐ‐λύ‐θημεν 
ἐ‐λύ‐θητε   

ἐ‐λύ‐θησαν 

 

λυ‐θῶ  
λυ‐θῇς  
λυ‐θῇ 
λυ‐θῶμεν  
λυ‐θῆτε  
λυ‐θῶσι(ν) 

λυ‐θείην  
λυ‐θείης  
λυ‐θείη 

λυ‐θείημεν (‐
θεῖμεν) λυ‐θείητε 
(‐θεῖτε) λυ‐
θείησαν (‐θεῖεν) 

 

— 
λύ‐θη‐τι  
λυ‐θή‐τω 

— 
λύ‐θη‐τε  
λυ‐θέ‐ντων ή 
λυ‐θή‐τωσαν 

λυ‐θῆναι λυ‐θεὶς 

 λυ‐θεῖσα 

 λυ‐θὲν 

 

 
 

Παθητικός μέλλοντας β’. Παθητικός αόριστος β' 

Μερικά ρήματα σχηματίζουν τον παθητ. μέλλοντα και τον παθητ. αόριστο με το χρονικό πρόσφυμα η‐ 

και ε‐ αντί θη‐ και θε‐, δηλ. χωρίς το σύμφωνο θ: γραφ‐ή‐σομαι, έ‐γράφ‐η‐ν, γραφ‐ε‐ίη‐ν, γραφ‐έ‐ντων 

κτλ., αντί γραφ‐θή‐σομαι, έ‐γράφ‐θη‐ν, γραφ‐θε‐ίη‐ν, γραφ‐θέ‐ντων κτλ.  

Ο παθητ. μέλλοντας και ο παθητ. αόριστος που σχηματίζονται μ’ αυτόν τον τρόπο λέγονται παθητικός 

μέλλοντας β' και παθητικός αόριστος β'. 

Οι δεύτεροι αυτοί παθητικοί χρόνοι κλίνονται ακριβώς όπως και οι πρώτοι, αλλά στο β' ενικό πρόσωπο 

της προστακτικής του αορ. β' μένει αμετάβλητη η αρχική κατάληξη ‐θι: γράφη‐θι. 

 

 



Παθητικός μέλλοντας β’ 

ΟΡΙΣΤΙΚΗ  ΥΠΟΤΑΚΤΙΚΗ  ΕΥΚΤΙΚΗ  ΠΡΟΣΤΑΚΤΙΚΗ ΑΠΑΡΕΜΦΑΤΟ   ΜΕΤΟΧΗ 
γραφ‐ή‐σομαι 

γραφ‐ή‐σει 

γραφ‐ή‐σεται 

γραφ‐η‐σόμεθα 

γραφ‐ή‐σεσθε 

γραφ‐ή‐σονται 

 

  γραφ‐η‐σοίμην 

γραφ‐ή‐σοιο 

γραφ‐ή‐σοιτο 

γραψ‐η‐σοίμεθα 

γραφ‐ή‐σοισθε 

γραφ‐ή‐σοιντο 

 

  γραφ‐ή‐σεσθαι  γραφ‐η‐σόμενος 

γραφ‐η‐σομένη 

γραφ‐η‐σόμενον 

 

 

Παθητικός αόριστος β' 

ΟΡΙΣΤΙΚΗ  ΥΠΟΤΑΚΤΙΚΗ  ΕΥΚΤΙΚΗ  ΠΡΟΣΤΑΚΤΙΚΗ ΑΠΑΡΕΜΦΑΤΟ   ΜΕΤΟΧΗ 

ἐ‐γράφ‐η‐ν 

ἐ‐γράφ‐η‐ς 

ἐ‐γράφ‐η 

ἐ‐γράφ‐η‐μεν 

ἐ‐γράφ‐η‐τε 

ἐ‐γράφ‐η‐σαν 

 

γραφ‐ῶ 

γραφ‐ῇς  

γραφ‐ῇ  

γραφ‐ῶμεν  

γραφ‐ῆτε  

γραφ‐ῶσι(ν) 

 

γραφ‐είην 

γραφ‐είης  

γραφ‐είη 

γραφ‐είημεν 

 (‐εῖμεν) 

 γραφ‐είητε  

(‐εῖτε) 

γραφ‐είησαν  

(‐εῖεν) 

 

 

 — 

γράφ‐η‐θι 

γραφ‐ή‐τω 

 — 

γράφ‐η‐τε 

γραφ‐έ‐ντων ή 

γραφ‐ή‐τωσαν 

 

γραφ‐ῆ‐ναι  γραφ‐εὶς 

γραφ‐εῖσα 

γραφ‐ὲν 

 

 

 



ΣΧΗΜΑΤΙΣΜΟΣ ΠΑΘΗΤΙΚΟΥ ΜΕΛΛΟΝΤΑ ΚΑΙ ΑΟΡΙΣΤΟΥ

ΡΗΜΑΤΑ ΠΑΘΗΤΠίΟΣ ΜΕΛΑ. ΚΑΙ ΑΟΡ.Α' ΠΑΘΗΤΠίΟΣ ΜΕΛΑ. ΚΑΙ ΑΟΡ. Β'

Φ ω νη εντό λη κτα -θ η - :  (λύ ο μ α ι) λ υ θ ή σ ο μ α ι - ε λ ύ θ η ν —

Ο υ ρ α ν ικ ό λ η κ τ α -χ θ η -: (φ υ λ ά σ σ ο μ α ι) φ υ λ α χ θ ή σ ο μ α ι -  εφ υ λ ά χ θ η ν
-κ η · :  (π λ έκ ο μ α ι)  π λ α κ ή σ ο μ α ι-  επ λ ά κ η ν  
-γ η -: '(α λ λ ά σ σ ο μ α ι)  α λ λ α γ ή σ ο μ α ι -  η λ λ ά γ η ν  
-χη-: (β ρ έχο μ α ι) β ρ α χ ή σ ο μ α ι-  εβ ρ ά χη ν

Χ ε ιλ ικ ό λ η κ τ α -φ θ η - :  (κ α λ ύ π το μ α ι) κ α λ υ φ θ ή σ ο μ α ι - εκ α λ ύ φ θ η ν .
-π η - :  (κ ό π το μ α ι) κ ο π ή σ ο μ α ι -  εκ ό π η ν  
-β η -: (τρ ίβ ο μ α ι) τρ ιβ ή σ ο μ α ι -  ετρ ίβ η ν  
-φ η -: (θά π το μ α ι) τ α φ ή σ ο μ α ι -  ετά φ η ν

Ο δ ο ν τ ικ ό λ η κ τ α -σ θ η -: (π ε ίθο μ α ι) π ε ισ θ ή σ ο μ α ι -επ ε ίσ θ η ν . . . .

Ε ν ρ ιν ό λ η κ τ α -ν θ η -: (α μ ύ νο μ α ι) α μ υ ν θ ή σ ο μ α ι- η μ ύ ν θ η ν
-θ η - :  (κρ ίνο μ α ι) κ ρ ιθ ή σ ο μ α ι- Ι κ ρ ίθ η ν

-ν η -: (φ α ίνο μ α ι) φ α ν ή σ ο μ α ι-  εφ ά ν η ν

Υ γ ρ ό λ η κ τα
f  j

-λ θ η -: (α γγέλ λ ο μ α ι)  α γ γ ε λ θ ή σ ο μ α ι- .η γ γ έ λ θ η ν  
-ρ θ η - :  (ά ίρ ο μ α ι)  ά ρ θ ή σ ο μ α ι- ,ή ρ θ η ν

»

-λ η - :  (σ τέλ λ ο μ α ι) σ τ α λ ή σ ο μ α ι-  εσ τά λ η ν  
-ρ η -:  (φ θ ε ίρ ο μ α ι)  φ θ α ρ ή σ ο μ α ι-  εφ θ ά ρ η ν



Π Α Θ Η ΤΙΚ Ο Ι Χ ΡΟ Ν Ο Ι ΤΩΝ ΡΗΜΑΤΩΝ 
Α. Φ Ω Ν ΗΕΝΤΟΛΗΚΤΑ

Π Α Θ Η ΤΙΚ Ο Σ Μ ΕΛΛΟΝΤΑΣ ΠΑΘΗΤΙΚΟΣ Α Ο ΡΙΣΤΟ Σ
αγορεύομαι άγορευθήσομαι ηγορεύθην
αλιεύομαι αλιεύ θήσομαι ήλιεύθην

βουλεύομαι βουλευθήσομαι ’εβουλεύθην
δεσμεύομαι δεσμευθήσομαι ’ εδεσμεύθην

θεραπεύομαι θεραπευθήσο μαι ’εθεραπεύθην
‘ιδρύομαι ‘ ιδρυθήσομαι \δρύθην
κελεύομαι κελευσθήσομαι ’εκελεύσθην

κινδυνεύομαι κινδυνευθή σο μαι ’εκινδυνεύθην
κωλύομαι κωλυθήσομαι ’εκωλύθην

λύομαι λυθήσομαι ελύθην
παιδεύομαι παιδευθήσομαι επαιδεύθην
πιστεύομαι πιστευθήσομαι ’επιστεύθην
πορεύομαι' πορευθήσομαι ’επορεύθην

στρατεύομαι ‘ - "’εστρατεύθην
φονεύομαι - 9εφονεύθην
φυτεύομαι φυτευθήσομαι ’εφυτεύθην

Β. ΟΥΡΑΝΙΚΟΛΗΚΤΑ
’άγομαι αχθήσομαι ηχθην

άλλάσσομαι άλλαχθήσομαι ήλλάχθην
» άλλαγήσομαι (βή ήλλάγην (βή

αρπάζομαι άρπασθήσομαι ηρπάσθην
» ηρπάχθην
» άρπαγήσομαι (β') ήρπάγην (βή

αρχομαι άρχθήσομαι ηρχθην
διδάσκομαι διδαχθήσομαι ’εδιδάχθην

διώκομαι διωχθήσομαι ’εδιώχθην
δέχομαι δεχθήσομαι ?εδέχθην

κηρύττομαι κηρυχθήσομαι εκηρύχθην
πλέκομαι πλεχθήσομαι ’επλέχθην

» πλακήσομαι (β ') επλάκην (β')

πλήττομαι πλη(α)γήσομαι (β') 5επλή(ά)γην (β')
πράττομαι πραχθήσομαι ’επράχθην

ταράσσομαι - ’εταράχθην
τάσσομαι ταχθήσομαι ’ετάχθην

» ταγήσομαι (βή Ιτάγην(βή

φυλάσσομαι φυλαχθήσομαι ^εφυλάχθην



Γ. ΧΕΙΛΙΚΟΛΗΚΤΑ
αμείβομαι αμειφθήσομαι ημείφθην
^άπχομαι ‘άχφθήσομαι ‘ήφθην
βλάπτομαι - Φβλάφθην

» βλαβήσομαι (β') ^εβλάβην (β')

γράφομαι γραφήσομαι (β') εγράφην (β')
θάπτομαι ταφήσομαι (β") ετάφην (βζ)
θλίβομαι - ’εθλίφθην

» θλιβήσομαι (βζ) ^εθλίβην (β')

καλύπτομαι καλυφθήσομαι εκαλύφθην
κάμπτομαι καμφθήσομαι ^εκάμφθην
κόπτομαι κοπήσομαι (β') εκόπην (β')

κρύπτομαι κρυφθήσομαι 3εκρύφθην
» κρυφήσομαι (βζ) εκρύφην (β')
» κρυβήσομαι (β') εκρύβην (βζ)

λείπομαι λειφθήσομαι 7ελείφθην
μέμφομαι μεμφθήσομαι εμέμφθην
πέμπομαι πεμφθήσομαι ?επέμφθην
■ρίπτομαι ‘ριφθήσομαι ορρίφθην

» 4ριφήσομαι (βζ) 'ερρίφην (βζ)

σκάπτομαι σκαφήσομαι (β') 7εσκάφην (βζ)
στρέφομαι στοαφήσομαι (β") 7εστοάφην (8 λ
τρέπομαι - ^ετρέφθην

» τραπήσομαι (βζ) ^ετράπην (β')

τρέφομαι τραφήσομαι (β') ^ετράφην (β')
τρίβομαι τριφθήσομαι ’ετρίφθην

» τριβήσομαι (β') ’ετρίβην (β')

Δ. ΟΔΟΝΤΙΚΟΛΗΚΤΑ
αγωνίζομαι άγωνισθήσομαι ήγωνίσθην
7ασπάζομαι ασπασθήσομαι ησπάσθην
δικάζομαι δικασθησομαι ’εδικάσθην

θαυμάζομαι θαυμασθησο μαι εθαυμάσθην
κολάζομαι κολασθήσομαι εκολάσθην
κομίζομαι κομισθησομαι ^κομίσθην

ονομάζομαι ονο μασθή σο μαι ωνομάσθην
πείθομαι πεισθήσομαι επείσθην
σφζομαι σωθήσομαι έσώθην

χωρίζομαι χωρισθήσομαι εχωρίσθην
ψεύδομαι ψευσθήσομαι ’εψεύσθην
ψηφίζομαι ψηφισθήσομαι >εψηφίσθην



Ν α  συμπληρώ σετε τον π ίνακα :
Ο Ρ ΙΣ Τ ΙΚ Η Υ Π Ο Τ Α Τ Ο ΊΚ Η Ε Υ Κ Τ ΙΚ Η Π Ρ Ο Σ Τ Α Κ Τ ΙΚ Η
πα ρ ετα χβ η τε

π ερ ιγρ α φ ή
καταλειφθήσοισθε

δ ιεφ ά νης
κομισθήτω σαν

άγω νισθείην
α πα λλα γώ  μεν

«τυνετρίβης
εκτραπητε

7επ ιρ ρ ιφ ω σ ιν
"εξαγγελθήσονται .

βλαβήαοιντο
Υ πεβλήθης

διασω θήσοιο
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